
Kaupunginhallitus § 203 22.09.2020

Lausunto Jokilaaksojen pelastuslaitoksen palvelutasopäätökseen ajalle 2021-2024

127/09.05.01/2020

KHALL 22.09.2020 § 203

Jokilaaksojen pelasutuslaitos pyytää lausuntoa pal ve lu ta so pää tök-
seen ajalle 2021-2024, lausuntopyyntö ja pal ve lu ta so pää tös luon nos
oheismateriaalina.
Kaupunginhallitus on antanut palvelutasopäätösesitykseen en nak ko-
lau sun non 25.8.2020 § 170;
Kaupunginhallitus on todennut ennakkolausuntonaan;

Jokilaaksojen pelastuslaitoksen tulee huomioida alueen kun tien
taloudellinen kantokyky ja ottaa huomioon myös toi min to jen
kehittäminen.

Toimintavalmiuden turvaamiseksi pitää jatkossakin huo leh tia myös
sopimushenkilöstön osaamisen kehittyminen ja kou lu tuk sen
järjestäminen. Sopimushenkilöstöllä on pe las tus ti lan teis sa suuri
merkitys ja kehittämistoimenpiteitä tulee suun na ta aktiivisesti
sopimushenkilöstön hankintaan ja toi min ta ky kyyn, sen
sitoutuneisuuteen ja motivointiin myös tu le vai suu des sa.

Haapajärvellä on merkittävää teollisuutta sekä maataloutta. Haa pa-
jär vi on merkittävä sekä maantie-, että rau ta tie ver kos ton risteysalue
ja paikkakunnan pelastustoiminnan läh tö val mius ja -varmuus tulee
turvata ja sitä kehittää. Kaikista mer kit tä vis tä palvelutasoon
tehtävistä muutoksista on teh tä vä ennakkovaikutusten arviointi.
Pelastuslaitoksen antama tu ki alueen kuntien valmiussuunnittelulle
on edelleen hyvin tär keä palvelu.

(Valmistelija: Unto Vesamäki p. 044-4456 132, Vesa Savolainen 044 4456 146)

Vs.kaupunginjohtaja: Kaupunginhallitus toteaa lau sun to naan
ennakkoon lausutun lisäksi seuraavaa:

Kustannuskehitykseen on kuntien nykyisessä tiukassa ta lous ti lan-
tees sa suhtauduttava kriittisesti. Pääpaino tulee olla var si nai ses sa
perustehtävässä ja vahinkojen ennalta eh käi syyn,
turvallisuuusviestintään ja tiedottamiseen  tulee kiin nit tää entistä
enemmän huomiota.

Yhteistyötä alueen muiden kuntien ja eri sidosryhmien kans sa tulee
edelleen kehittää. Tästä alkuvuodesta pe las tus lai tok sen esityksestä
perustettu turvallisuusfoorumi on hyvä esi merk ki, samoin



panostaminen kuntien val mius suun nit te lun ja
väestönsuojelusuunnitelun tukemiseen.

Uuden kehittyvän teknologian huomioiminen toiminnan ke hit tä mi ses-
sä on tärkeää, samoin kuin so pi mus pa lo kun ta toi min nan jatkuvuuden
ja kehittämisen varmistaminen.

Kaupunginhallitus: Hyväksyttiin.

Merkittiin, että asiantuntijana kuultiin teknistä johtajaa Vesa
Savolaista.


